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Vážení spoluobčané,
rok se chýlí ke svému konci, blíží se nejkrásnější svátky 

v roce. Znamená to, že za pár dní opět usedneme ke svátečně pro-
střenému stolu. Celý dům naplní vůně jehličí, purpury a sladkého 
cukroví. Ozdobený stromeček se rozzáří stejně jako oči našich 
dětí, které budou s napětím očekávat dárky od Ježíška. Blíží se 
Vánoce. Nastává čas bilancování a pro mnohé také čas přemýšle-
ní o budoucnosti. Je pravda, že právě uplynulý rok 2024 zname-
nal pro mnohé hlubší zásah do peněženek jako důsledek různých 
vládních reforem. 

Město Štíty v roce 2024 dokončilo několik důležitých investic 
a oprav. V průběhu měsíce prosince spustíme do plného provozu 
čtyři nové fotovoltaické elektrárny umístěné na kulturním domě, 
čističce odpadních vod, základní škole a u vrtu ve Štítech. Tímto 
dosáhneme výrazného snížení spotřeby energie. V polovině roku 
byl dokončen důležitý most přes řeku Březná a byla opravena ko-
munikace v části Heroltice – Březná. V průběhu léta jsme opravili 
střechu a fasádu historické budovy základní školy a v mateřské 
škole došlo k opravě sociálního zařízení a jídelny. V době, kdy 
připravujeme vydání Štíteckého listu, jsme dokončili výstavbu 
chodníku před Autoservisem Hudousek a současně realizujeme 
výstavbu sjezdu k budoucí hasičské zbroj-
nici včetně autobusové zastávky na ul. 
Na Pilníku. 

Končící rok 2024 byl pro naše město 
náročný a pevně věřím, že vy, spoluobčané, 
vnímáte, co se každý rok ve městě zlepší. 
Za to patří veliké poděkování všem pracov-
níkům města Štíty, OSVČ a fi rmám, které 
se na rozvoji našeho města podílí.

Věřím, že rok 2025 bude v mnohém 
přelomový a jeho změny se budou promí-
tat i do let příštích. Je tedy dobré se do bu-
doucna dívat s optimismem a doufat v lepší 
časy. Doufat v to, že následujících dvanáct 
měsíců budeme trávit se svými blízký-
mi a v prostředí útulného domova, kde se 
cítíme bezpečně. Nenechme se vykolejit 
strachem a nervozitou z neznámého. Ne-
nechme se ani ovlivňovat názory politic-
kých představitelů či médií. Ale využijme 

síly a hloubky vánoční doby k oprášení našeho lidství. Zdravý 
selský rozum, ohleduplnost a lidskou slušnost budeme potřebovat 
i po celý příští rok. Vánoce nám tyto vlastnosti nepřičarují, ale 
mohou nám pomoci najít tu správnou cestu k nim. Dělejme vše 
proto, abychom si mohli na konci roku 2025 říci, že jsme jej pro-
žili alespoň tak dobře jako rok letošní. A ať už jsme jakéhokoliv 
vyznání, politické příslušnosti, zaměření či třeba zdravotní a so-
ciální situace, pojďme si uvnitř slíbit, že nadcházející dny Vánoc 
strávíme příjemně a pokusíme se, když ne úplně vypnout, tak ale-
spoň omezit naše myšlenky na stres a práci. Budeme více myslet 
na lidi kolem nás, ať už na ně máme jakýkoliv názor. A pokud si 
dáváme předsevzetí, měla by obsahovat především úctu k našim 
bližním a spoluobčanům, velkou toleranci a oproštění se od všech 
malicherností, které nám znepříjemňují život. Věřím, že i v roce 
2025 s plným nasazením, s vervou a pevným zdravím uskuteční-
me naše společné i osobní cíle. 

Vážení spoluobčané, milé děti, dámy a pánové, přeji Vám 
a Vašim blízkým jménem svým i jménem Zastupitelstva města 
Štíty z celého srdce krásné prožití Vánoc, splnění Vašich přání 
a vše dobré v roce 2025. 

S úctou
Bc. Jiří Vogel, starosta
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Naši nejhorší přátelé se představili 
ve štíteckém kulturáku

To, jak někdy není snadné se zbavit svých nejlepších přátel, di-
vákům ukázali herci divadelního souboru TYL Králíky v kome-
dii Naši nejhorší přátelé v úterý 24. září ve štíteckém kulturním 
domě. Tato divadelní hra francouzského autora J. P. Martineze je 
oblíbená u profesionálních i amatérských souborů. Jeho 94 diva-
delních děl je uváděno v šedesáti zemích pěti kontinentů. Předsta-
vení se návštěvníkům líbilo a věřím, že se s diváckým úspěchem 
setká i zábavná parodie na detektivní příběhy v podání divadel-
ního spolku Praškeble s názvem Pravý inspektor Hound. Tuto 
divadelní hru Toma Stopparda můžete vidět ve Štítech v pátek 
21. února.
       Radka Jánešová

Skautský oddíl 
Hledači Štíty

Skautování se po prázdninách rozjelo v plném proudu. 
Zredukoval se nám počet docházejících členů (odchod na ško-
ly apod.) a nastoupili noví. Schůzky jsou pravidelně v pátek 
mezi 16. a 18. hodinou, a to za každého počasí.

Dlouhodobé deště způsobily povodně (to už všichni víme) 
a i když nemáme starší skauty a skautky, chtěli jsme nějak po-
moci. Po bezva nápadu Aleny jsme se přihlásili povodňovému 
štábu. Nabídli jsme jim, že bychom o víkendu vařili pro bri-
gádníky v Rudě nad Moravou. Zájem byl veliký, a tak jsme 
21. září ráno vyrazili se zapůjčenou dodávkou z fi rmy Magna 
Stity s.r.o. Před jedním z vyplavených domů jsme rozloži-
li naše lavice, stoly, plynová kamna, barely s pitnou vodou 
a nádobím. Hned se začalo vařit, aby se vše včas stihlo. 

V sobotu to měli pod palcem Studýňáci. V plánu byl buřt-
guláš a česnečka. Práce začaly okamžitě. „Potřebujeme očis-
tit a nakrájet cibuli.“ Další čistil brambory, a tak to jelo až 
do oběda. Všichni pilně pracovali, radost se podívat. Ze všech 
jen lilo (sluníčko krásně svítilo a hřálo). Pro jistotu se vařil 
ještě jeden buřtguláš v kotlíku. Vše se stihlo a první strávníci 
si ještě mohli vybrat z dalšího jídla, a to výborné myslivecké 
klobásky. Všem chutnalo. Místní přinesli koláče a my jsme 
k nim uvařili kafe. Pak se začali rozcházet za další prací a my 
jsme vše uklidili, umyli a nachystali na další den. I přes velký 
zájem nám toho hodně zbylo.     

V neděli měli akci na starosti Štíťáci. Ráno všechno znovu 
umýt (přece jen jsme byli v kontaminované oblasti) a připra-
vit se na ohřátí oběda. Když jsme nemuseli vařit, hrozilo, že 
se budeme nudit. Naštěstí se u nás zastavil velitel místních 
hasičů, zda bychom jim nepomohli. Přistavili k nám kontej-
ner a malí i velcí do něj nosili odpady, co byly na hromadách 
poblíž okolních domů. Pracovali doopravdy pilně. Přes obě-
dovou pauzu se najedli s ostatními brigádníky a úspěšně napl-
nili kontejner odpadem. Pak už jen umýt nádobí, vše uklidit, 
sbalit, naložit do dodávky, odvézt a uložit do skladu. Bylo to 
sice náročné, ale hřejivý pocit u srdce stál za to! Držíme všem 
zatopeným a pomocníkům palce, ať je nezmůže únava, ať jim 
přeje počasí a vše dobře dopadne.

Co nás čeká do konce roku? Koncem listopadu jedeme 
na vánoční trhy do Olomouce. Začátkem prosince budeme 
pomáhat u vánočního tvoření v KD ve Štítech a na Štědrý den 
budeme roznášet Betlémské světlo ve Štítech, Herolticích, 
Březné, Horních Studénkách a ve Zborově. Hlavně, aby nám 
přálo počasí a nepršelo jako několik let zpět.

                                                   Zapsal: Skácel Luboš  
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ZPRÁVY 
Z R A D N I C E

Výpis z usnesení z 42. – 46. jednání RMě ve 
Štítech 

Schválené smlouvy:
• Smlouva o divadelním představení uzavřená s Divadelním 

souborem TYL Králíky. 
• Darovací smlouva uzavřená s Římskokatolickou farností Ští-

ty – poskytnutí výtěžku z dobrovolného vstupného z koncertu 
pořádaného městem dne 9.8.2024 v kostele.

• Smlouvy o vystoupení: skupina THE PEOPLE, PEKAŘ – 
akce Den pro rodinu, Veselá Trojka Pavla Kršky – akce Ko-
courkovská pouť. 

• Smlouva o dílo uzavřená s fi rmou Asitis s.r.o. Brno – zajiš-
tění projekční a související inženýrské práce na stavbu FVE 
na objektu KD Heroltice.

• Smlouva o zřízení věcného břemene uzavřená s manželi Ju-
ráskovými.

Různé:
• Na každém ze svých jednání byla rada města seznámena 

s přehledem stavu majetku města, stavem závazků a pohle-
dávek města a stavem účtů a pokladny. Dále rada na každém 
jednání vzala na vědomí plnění úkolů ze zasedání ZMě Štíty, 
spotřebu energií ve významných objektech města a provedla 
kontrolu plnění úkolů z usnesení RMě Štíty. 

• Rada města vzala na vědomí a schválila cenové nabídky: za-
hradnické práce u sochy Krista ve Štítech, připojení k inter-
netu pro FVE ZŠ Štíty a KD Štíty, výměna elektroměrových 
rozvaděčů na ZŠ Štíty a KD Štíty dle podmínek ČEZ, výměna 
části hromosvodu na budově tělocvičny, pronájem plynového 
zásobníku pro KD Heroltice, 2 kusy benzínové elektrocent-
rály jako dar pro obec Hradec – Nová Ves zasaženou povod-
ní, 2 kusy elektrocentrály pro místní hospodářství, provedení 
aktualizace pasportu místních komunikací, solární přisvětlení 
prostoru hřbitova ve Štítech, sypače komunikací a odpružené 
radlice na zimní údržbu, bezplatné užívání platebního termi-
nálu po dobu 6 měsíců od České spořitelny, plovoucí čerpadlo 
pro JSDH Štíty. 

• Rada města schválila nákup: 6 kusů dárkových balíčků na ha-
sičskou soutěž v Herolticích, 3 kusy křovinořezů, 2 herní stoly 
pro oddíl stolního tenisu, sportovní oblečení pro děti i dospělé 
pro oddíl kopané, 4 kusy dárkových balíčků na oblastní výsta-
vu německých ovčáků v Herolticích, spotřební materiál pro 
SDH Štíty, materiální pomoc do oblastí postižených povodní, 
materiál na vánoční dílny pro děti, cukrovinky do mikuláš-
ských balíčků, ceny do tomboly na Sportovní ples, dohledo-
vé kamery na začátek cyklostezky, 3 kusy elektrospotřebičů 
na akci Karpik 2024.

• Rada města vzala na vědomí a schválila žádost o pronájem 
pozemkové parcely č. 864 v k.ú. Březná – žadatel p. Vladislav 
Sigmund. 

• Rada města schválila návrh na vyřazení knihovního fondu 
z Městské knihovny ve Štítech.

• Rada města vzala na vědomí podání žádosti o poskytnutí neú-

čelové dotace na výdaje jednotek sborů dobrovolných hasičů 
obcí na rok 2024. 

• Rada města vzala na vědomí a schválila žádost oddílu teni-
su o příspěvek na zhotovení betonové podlahy do kabin pro 
sportovce na tenisových kurtech.

• Rada města vzala na vědomí návrhy změn jízdních řádů pro 
rok 2024/2025.

• Rada města vzala na vědomí a schválila žádost o souhlas se 
zapojením základní a mateřské školy do dotačního programu 
Příspěvky na obědy do škol v Olomouckém kraji.

• Rada města vzala na vědomí zprávu o restaurátorském průzku-
mu a návrh restaurátorského zásahu ke Krucifi xu s reliéfem 
Nanebevzetí Panny Marie ve Štítech – předkladatel MgA. Petr 
Tůma. 

• Rada města vzala na vědomí výpověď z nájmu nebytových 
prostor v budově čp. 57 podanou nájemcem Rehabilitace Blu-
dov s.r.o. a současně žádost o pronájem těchto prostor poda-
nou žadatelem Fyzio Štíty s.r.o. 

• Rada města schválila elektronický návrh kroniky města za rok 
2023.

• Rada města schválila bezplatný pronájem KD Štíty pro 
Klub seniorů Štíty na pořádání Adventní besedy seniorů dne 
12.12.2024.

• Rada města vzala na vědomí výpověď z nájmu nebytových 
prostor v čp. 57 ve Štítech podanou Dr. Iurii Simanem. 

• Rada města schválila podání objednávky na frézování komu-
nikace a pokládku balené směsi u fi rmy Strabag a.s. – chodník 
u komunikace u Autoservisu Hudousek. 

USNESENÍ
z 13. zasedání Zastupitelstva města Štíty,

konaného dne 18.9.2024

Zastupitelstvo projednalo:
1. Schválení programu 13. zasedání ZMě Štíty
2. Zpráva o činnosti města Štíty
3. Kontrola plnění programu rozvoje města Štíty 2021-2024
4. Rozpočtové opatření č. 6/2024
5. Zpráva o činnosti ZŠ a MŠ Štíty
6. Zpráva z jednání rady města Usnesení č. 39 – č. 42
7. Kontrola plnění úkolů ze zasedání ZMě
8. Zpráva o činnosti kontrolního výboru červen-srpen 2024
9. Zpráva o činnosti fi nančního výboru červenec-září 2024
10. Zpráva o hospodářské činnosti v lesích města Štíty leden-září 

2024
11. Záměry nabytí, prodeje a pronájmu majetku města
12. Různé
13. Diskuse, usnesení, závěr
Zastupitelstvo města Štíty po projednání předložených zpráv, ná-
vrhů a připomínek

1. Bere na vědomí:
a) Zpráva o činnosti města
b) Plnění programu rozvoje města Štíty na roky 2021-2024
c) Protokol úkolů vyplývajících ze zasedání ZMě
d) Zprávu o činnosti ZŠ a MŠ Štíty 
e) Zpráva o hospodaření v lesích města Štíty leden-červen 2024

2. Projednalo a schvaluje:
ZM13/2024/1 Návrhovou komisi: Antonín Čech, Vojtěch Lan-

ger, Ivar Směšný
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ZM13/2024/2 Ověřovatele zápisu: Bc. Zdeněk Fingr, Luboš 
Skácel

ZM13/2024/3 Program 13. zasedání zastupitelstva
ZM13/2024/4 Zápis z 12. jednání Zastupitelstva města Štíty ze 

dne 19.6.2024 
ZM13/2024/5 Rozpočtové opatření č. 6/2024
ZM13/2024/6 Zprávu z jednání Rady města Štíty Usnesení č. 

39-42
ZM13/2024/7 Zpráva o činnosti kontrolního výboru za období 

červen-srpen 2024
ZM13/2024/8 Zpráva o činnosti fi nančního výboru za období 

červenec-září 2024
ZM13/2024/9 Úplatný převod pozemku p.č. 528 v k.ú. Štíty-

-město
ZM13/2024/10 Nabytí podílu 6/28 z pozemku p.č. 549/3 v k.ú. 

Heroltice u Štítů od Josefa Šubrta, Vamberk, náklady spo-
jené s nabytím hradí město Štíty

ZM13/2024/11 Směnu parcely p.č. 1845/11 za parcelu p.č. 
1709/27 v k.ú. Štíty-město za podmínek uvedených v Zá-
sadách pro prodej, směnu, pronájem či pacht, výpůjčku 
a pro zřizování věcných břemen u pozemků ve vlastnictví 
města Štíty s Petrem Pecháčkem, Štíty

ZM13/2024/12 Záměr prodeje parcely p.č. 123/12 v k.ú. Ští-
ty-město

ZM13/2024/13 Záměr prodeje části parcely p.č. 549/3 v k.ú. 
Heroltice u Štítů

ZM13/2024/14 Záměr prodeje části parcely p.č. 613/1 a části 
parcely p.č. 612 v k.ú. Heroltice u Štítů

ZM13/2024/15 Záměr prodeje části parcely p.č. 2004/2 v k.ú. 
Štíty-město

ZM13/2024/16 Záměr prodeje p.č. 551/3 v k.ú. Heroltice 
u Štítů

ZM13/2024/17 Schvaluje opravu jímací soustavy (hromosvo-
dy) na objektu KD ve Štítech

ZM13/2024/18 Text a znění Dodatku č. 1 ke smlouvě o dílo 
mezi městem Štíty a společností Sulko s.r.o.

3. Pověřuje: 
a) Radu města k zajištění realizace opravy jímací soustavy 

na KD Štíty

Pro návrhovou komisi připravila: Ing. Pavla Machová
  
Ing. Oto Wonke v. r.     Bc. Jiří Vogel v. r.
      místostarosta                starosta
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ZE 
ŠKOLNÍCH 

LAVIC

Týden evropských jazyků
V týdnu od 23.9. do 27.9.2024 jsme si u nás ve škole připo-

mněli a společně oslavili Evropský den jazyků.
Evropský den jazyků (EDJ) je den podpory jazykového 

vzdělávání v Evropě. Slaví se každoročně 26. září již od roku 
2001, a to z iniciativy Rady Evropy. 

Žáci I. i II. stupně se seznamovali formou rozmanitých 
aktivit a úkolů s různými evropskými jazyky. Vyučující zařa-
dili do své výuky metodu CLIL (vyučovací metoda založená 
na výuce školního předmětu prostřednictvím cizího jazyka, 
takže si žák osvojuje znalosti a dovednosti v obou předmětech 
současně) a jiné zajímavé aktivity směřující k rozvoji cizoja-
zyčných dovedností žáků naší školy.

Všem děkuji za inspirativní aktivity.
Mgr. Ilona Haasová, ředitelka školy

Kroužek lezení
V říjnu 2024 jsme zahájili kroužek lezení na umělé stěně pro 
1. i 2. stupeň. S dětmi jsme si první lekci všichni užili. Některé 
děti během této lekce překonaly obavy z výšky a nakonec si 
nový sport SKVĚLE užily.

Olga Hrubová, vedoucí kroužku lezení

Zahájení badatelského kroužku
Žáci naší školy se mohou účastnit BADATELSKÉHO 
KROUŽKU, který vede p.uč. Ing. Hana Vícencová Kubelko-
vá a vede ho opravdu aktivně a činorodě. Žáci bádají, vymýšlí, 
tvoří, aktivně pozorují svět kolem sebe, ekologicky přemýšlí 
a obdivují dary a krásy přírody.
Hodně sil a energie všem a zajímavé i dobrodružné BÁDÁNÍ :)

Mgr. Ilona Haasová, ředitelka školy

Talentovaní žáci robotického kroužku
Dne 7.10.2024 byla zahájena první hodina robotického krouž-
ku pod vedením p. uč. a koordinátorky v oblasti ICT paní Mgr. 
Jany Chládkové. Všichni účastníci zájmového kroužku praco-
vali aktivně, samostatně a dokázali tvořivě použít své logické 
a technické myšlení. Těšíme se na další robotické hodiny.
    Mgr. Jana Chládková
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Žáci 1.A se podívali do pravěku
V rámci tématu Současnost a minulost v našem životě jsme se 
s dětmi podívali na to, jak žili naši předkové v době pravěku. 
Děti toto téma velmi nadchlo. Věnovali jsme se pravěkému 
počítání, čtení a spoustě dalších aktivit. Vyrobili jsme si jesky-
ni s nástěnnými malbami, pravěké lidi a mamuty. 

Olga Hrubová, třídní učitelka 1.A

Život kolem nás se zážitky prvňáčků z 1.B
Byl krásný slunečný listopadový pátek po prázdninových 

dnech volna. Naše třída se vydala na svůj první výlet linkovým 
autobusem do nedaleké vesničky Jedlí. Mají tam totiž oboru, 
ve které právě teď přebývá několik laní s kolouchy. Byla by to 
velká škoda blíže je nepoznat a nevidět na vlastní oči!

Připravili jsme svačinky pro sebe i zvířata přesně pod-
le pokynů správce obory a vydali se za zážitky. Už jsme se 
jich nemohli ani dočkat. S údivem jsme pozorovali, jak rych-
lostí blesku zmizely naše zásoby mrkve, jablíček a kaštanů. 

Halloween ve škole v režii osmáků
Dne 31.10.2024 se u nás ve škole konala již tradiční školní 
akce HALLOWEEN VE ŠKOLE. Šikovní osmáci, za pomoci 
jejich třídních učitelek Mgr. Kateřiny Krňávkové a Ing. Hany 
Vícencové Kubelkové, si pro žáky I. stupně připravili rozma-
nité halloweenské aktivity a úkoly. Všichni společně jsme si 
celý den užili a zažili jsme spoustu legrace a zábavy a přitom 
jsme se ani nemuseli bát.
Děkuji všem dětem i pedagogům školy.

Mgr. Ilona Haasová, ředitelka školy Projekt: PARTNERS – spolupráce naší 
školy s MAGNA automotive Stity s.r.o.

Jednou z našich priorit je také podpora technického vzdě-
lávání. Velmi úspěšně pokračuje spolupráce s fi rmou MAGNA 
automotive Stity s.r.o. v rámci projektu PARTNERS – pod-
pora technického vzdělávání. Rozvíjet u žáků jejich manuál-
ní zručnost, technické myšlení a dovednosti se nám daří díky 
navýšení předmětů zaměřených na polytechnické vzdělávání. 
Výuka těchto předmětů je realizována ve školní dílně s plně 
vybavenými pracovními stoly se základním nářadím a nástroji.

Velký dík patří fi rmě MAGNA automotive Stity s.r.o., která 
nám zajišťuje pravidelný servis veškerých nástrojů a zařízení 
ve školní dílně, také nám dodává potřebný materiál a to, co 
oceňujeme nejvíce, je spolupráce s panem Pospíšilem (bývalý 
zaměstnanec fi rmy), který nám ve výuce pomáhá, spolupracuje 
s vyučujícími a zajišťuje vše potřebné pro úspěšný chod a pro-
voz školních dílen.

Děkuji a těším se na další spolupráci.
Mgr. Ilona Haasová, ředitelka školy

Musíme říct, že kaštany byly zřejmě velkou pochoutkou. Asi 
jak pro nás oříšky. Měli jsme jedinečnou možnost být u laní 
s kolouchy tak blízko, že jsme málem zapomínali na to, že to 
nejsou domácí mazlíčci. Byli tak krásní a jak se chovali! Bylo 
velmi zábavné je pozorovat!

Když zásoby došly, paní učitelka nás zavedla do míst-
ní malotřídní školy. Ukázala nám, kde dříve učila i bydlela, 
poznali jsme děti z Jedlí i paní učitelky, prohlédli jsme si je-
jich třídy i krásnou zahradu s bylinkovou zahrádkou, altánem 
a rybníčkem, kde se žáci také učí, když je venku hezky. Naše 
paní učitelka nám ukázala historickou pec, na níž si jako malá 
četla oblíbené knížky.

Na zastávku autobusu jsme procházeli kolem hřbitova 
a uctili tradici Dušiček zapálením svíčky.

Po návratu jsme se shodli, že to byl mimořádně parádní 
den a už se těšíme na další zážitky s naší třídou.

Děti z 1.B a Mgr. Blanka Schwarzová, třídní učitelka
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 Římskokatolická farnost
Advent, pak Vánoce

Vstupujeme znovu po roce do nejromantičtějších a spolu 
s Velikonocemi a Letnicemi (připomínka vzniku církve) také 
největších svátků roku. Žádné jiné svátky mimo Vánoc nejsou 
propojeny s tolika tradicemi a zvyky. Je tedy pochopitelné, že 
se tak stávají středem zájmu oslav v naší společnosti. Zvyk-
li jsme si spojovat je se štědrostí a vzájemným obdarováním. 
Dokonce se tato otevřenost vůči druhým dostala do názvu 
jednoho dne v roce, který nazýváme Štědrým dnem. Všechny 
tyto skutečnosti jsou neseny biblickým příběhem o narození 
Ježíška, jak jej znají všichni už od útlého věku. Bylo by za-
jímavé prozkoumat vznik a vývoj slavení Vánoc. Myslím si 
však, že na další záplavu informací, i když jistě zajímavých 
a důležitých, nemáme ve dnech slavení moc náladu. V zápla-
vě zpráv, kterými jsme neustále obklopeni, je z mého pohledu 
lépe mluvit k srdci než k rozumu člověka. Zkusme tedy do sla-
vení Vánoc vstoupit jinou bránou než tou chladně logickou 
a pragmatickou, na kterou jsme z každodenního života zvyklí. 

Bible nám hned na počátku popisuje, velice krásnou for-
mou, jak se Bůh rozhodl stvořit svět a vše, co jej obklopuje. 
A stvořil člověka, aby té krásy byl součástí a zároveň obdi-
vovatelem. Aby v kráse kolem sebe a v sobě poznával svého 
Stvořitele a mohl žít radostný život. Bohužel se tam také záhy 
dočteme o lidské svéhlavosti, uzavřenosti a pýše. To vše zlé 
nazýváme hříchem. Krása, která měla vše prostupovat, byla 
najednou pošlapána. Kdybychom byli na místě Boha, co by-
chom asi udělali? Známe dobře ze svého života, že když nám 
někdo ublíží či nepřijme náš dobrý úmysl, jak nás to mrzí, 
nebo jsme dokonce rozčílení. Ale Bůh by nebyl Bohem, kdy-
by to neudělal jinak. Do prekérní situace lidstva otevřenému 
kdejakému zlu, přináší zaslíbení záchrany. A tak se celými dě-
jinami z generace na generaci předává důležité poselství: „Jed-
nou od Boha přijde ten, který nás osvobodí od zla, abychom 
byli opravdu svobodní.“ Když prožíváme Vánoce jako svátky 
radosti, pak tedy radosti právě z této skutečnosti. Spasitel – ne-
boli Zachránce – konečně přišel. Bez této dějinné souvislosti 
pro nás zůstanou svátky Ježíšova narození nesrozumitelné. 

Člověk dnešní doby je hloubavý, chce čím dál více pronik-
nout k tajemství podstaty věcí a nutno podotknout, že se mu 
to v mnoha oborech daří. Připadá mi však, že jedna oblast zů-
stává opomíjená. Oblast lidského srdce. Dokážeme proniknout 
do atomu, rozkódovat DNA, dobývat vesmír, ale naše vlastní 
srdce nám často zůstává velikou, neřešitelnou záhadou. Svatý 
Pavel si kdysi posteskl, že usiluje o dobro, ale vyjde mu z toho 
zlo. Stejně to prožíváme i my. Stačí se jen rozhlédnout. Ani 
nelze spočítat, kolikrát jsme se v uplynulém roce setkali s ne-
gativními zprávami. Dokonce jsme si už na to všechno zvykli 
a často to řešíme tím, že tyto negace ignorujeme. Takové řeše-
ní ale skutečným řešením není. Podobali bychom se pštrosovi 
strkajícímu hlavu do písku. Jiný způsob je nekonečné zaobírá-
ní se těžkostmi světa, které by člověka mohlo přivést až k ší-
lenství. Nejsme totiž schopni vyřešit všechno. A zde je dobré 
pohlédnout do tajemství Vánoc. 

Scenérie našich betlémů vyzařuje na první pohled pohodu 
a klid. Ale je tomu skutečně tak? Když čteme v Bibli vyprá-
vění o narození Ježíše úplně celé, ne jen tu část, kdy zaznívá 
krásný zpěv andělů – zjistíme, že jde o text plný všeho mož-
ného, jen ne pohody a klidu. Josef s Marií očekávají každým 
dnem dítě, a přesto jsou nuceni vydat se na dlouhou cestu. 

Po únavném putování je Betlém přijímá zcela chladnou náru-
čí. Boží syn, tolik generací očekávaný, nemá místo k narození. 
Jediným volným prostorem je chlév. I když betlémy vykreslují 
scenérii Vánoc se třemi králi, prvními obdivovateli Spasitele 
jsou chudí pastýři. Při hlubším pohledu najednou zjistíme, že 
si všemohoucí Bůh vybral úplnou bezmocnost. Bezbranné dítě 
v nehostinném prostředí, obklopené nejchudšími z chudých. 
Neubráníme se přesvědčení o zvláštní, až nepochopitelné tou-
ze Boží vstupovat k lidem branou jednoduchosti a prostoty. 
Jak velkolepé vše mohlo být, ale bylo to jinak. Jakoby se vše-
možně Bůh bránil vystrašit nás lidi svou vznešeností. 

Pohled na právě narozené, bezbranné dítě nás osvobozuje 
od strachu přiblížit se, dotknout a poklonit se. Moc si přeji, 
abyste udělali stejnou zkušenost, že Narodil se Kristus Pán, 
veselme se o letošních svátcích i vy. Stvořitel všeho je ti na do-
tek blízko. Přistup tedy, vyprávěj mu o svých problémech, 
o svém hledání štěstí či o svém strachu. Pohled do betléma tě 
ujišťuje o tom, že před tím, než jsi toto všechno začal prožívat 
ty, on už to prožil a rozumí ti. 

Ať je nám všem narozené betlémské dítě zárukou touhy 
Boha setkat se s námi a ať tato jeho touha nezůstane nenapl-
něna. 

Krásné svátky vám přeje                                                                         
 otec Jacek – farář 

Pořad bohoslužeb 
o vánočních svátcích r. 2024
24.12. v úterý Otvírání jesliček ve 13:30 
hod.
24.12. v úterý Štědrý den půlnoční mše sv. 
ve 21:00 hod. 
25.12. ve středu Slavnost Narození Páně mše 
sv. v 9:00 hod. 
26.12. ve čtvrtek svátek sv. Štěpána mše sv. 
v 9:00 hod. 
29.12. v neděli svátek Svaté rodiny mše sv. 
v 9:00 hod.
Na Nový rok 2025 
1.1. ve středu Slavnost Matky Boží 
Panny Marie mše sv. v 9:00 hod.
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Vážení spoluobčané,
v letošním roce v sobotu 21. září jsme 
měli jako Klub chovatelů výmarských 
ohařů tu čest uspořádat Speciální klu-
bovou výstavu v areálu Nového Řáhol-
ce na Březné. Počasí přálo, atmosféra 
byla velmi příjemná. 
Jako jeden z pořadatelů musím zmínit, 
že areál a celá výstava měla velmi pozi-
tivní ohlas, a to jak ze strany účastníků, tak ze strany pořada-
telů, výboru klubu.
Výstavu nám přišel zahájit starosta města Štíty Bc. Jiří Vogel, 
za což mu jménem výboru klubu musím poděkovat, protože se 
to setkalo s pozitivním ohlasem všech zúčastněných.
Výstavy se zúčastnilo 72 psů, kteří se sjeli z celé ČR i z Polska. 
A to jak výmarští ohaři krátkosrstí, tak i dlouhosrstá varianta 
výmarského ohaře, které chovám již 22 let i já.

Oblastní speciální výstava 
německých ovčáků v Herolticích
Kynologický klub Heroltice pod vedením manželů Kuběno-
vých uspořádal 5.10.2024 již 5. ročník oblastní výstavy NO. 
Počasí úplně nepřálo ani letošní rok, to ale nemohlo narušit 
výtečnou náladu, která ovládla nejen milovníky pejsků, ale 
celé Heroltice. Celkem se letos sešlo na 63 německých ovčáků 
z celé České i Slovenské republiky, kteří si se svými majiteli 
a přáteli užili báječný den v této malebné vesničce v podhůří 
Orlických hor a Jeseníků. 
Velké poděkování patří MÚ Štíty, SDH Heroltice a dalším 
sponzorům, díky nimž se podařilo vytvořit výborné podmín-
ky pro uspořádání takové výstavy. Samozřejmě největší po-
děkování patří Ivanovi a Věře Kuběnovým za realizaci takové 
krásné akce, díky níž je jméno Heroltice u Štítů známé po celé 
České republice i za jejími hranicemi.                                                                                                                             

AW

Absolutním vítězem s titulem BIS se stal výmarský ohař 
krátkosrstý BOB, VSV (vítěz speciální výstavy) Dash D’Ar-
gento Suerte. Nejkrásnějším psem výmarského ohaře dlou-
hosrstého se stal pes z Polska, a to BOB, VSV (vítěz speciál-
ní výstavy) Kantor Just Dance.
Moc blahopřeji vítězům a přeji kynologii zdar!!!
                                                       Dušková Eva, matrikář KCHVO

V kruhu posuzoval pan Željko Lozić ze Srbska. Výběr do chovu 
a část závěrečných soutěží posuzovala Mgr. Lenka Trčková Ph.D.
Obrovský dík patří sponzorům naší výstavy, a to jmenovitě 
městu Štíty a MS Tetřívek Štíty. Dále bych chtěla poděkovat 
celé mojí rodině za pomoc při zajištění občerstvení v průběhu 
celé výstavy.
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JUBILANTI
Významné životní výročí oslavili tito naši spoluobčané:

Krúpová Natálie  70 let
Žerníčková Marie  75 let
Purkertová Eva  75 let
Kubelka Pavel  75 let
Knápek Pavel   75 let
Klimeš František  75 let
Kubíčková Marta  80 let
Sittová Marie  80 let
Bílý Jan   85 let
Krčková Bronislava 99 let

MNOHO ZDRAVÍ!

SPOLEČENSKÁ 
KRONIKA

Jen vzpomínky zůstanou…

Dne 9. ledna 2025 uplyne 5 let,
kdy nás opustil

pan
JOSEF KUBÍČEK

ze Štítů.
S láskou a úctou vzpomínají
manželka a děti s rodinami.

Dne 11. 10. 2024 
by se dožila 83 let 

naše drahá přítelkyně

paní Marie Martincová.

S láskou a úctou vzpomínáme. 
Rodina Kádnerova.

Dne 25. října 2024 
uplynulo 5 let 

od úmrtí naší maminky, 

paní 
RŮŽENY RANČÁKOVÉ. 

Dne 6. ledna 2025 
tomu bude 15 let, 

co nás navždy opustil náš tatínek, 

pan 
JOSEF RANČÁK. 

S láskou a úctou stále vzpomínají 
dcery a syn s rodinami.
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TURISTIKA

Pětatřicet ve stínu
Na srpen připadl turistický zájezd opavské cestovky, 

na který se přihlásila řada štíteckých turistů a důchodců, cílem 
byly Malé Karpaty. Letošní počasí, opět plné zvratů a extré-
mů, které houstnou nebohulibým působením lidstva, budilo 
značnou nejistotu. V předvečer odjezdu ani mráček, pro Břec-
lav je předpověď 35 stupňů. Hned naproti na Slovensku je 
oáza našeho nejbližšího bytí.

Naše první slovenská zastávka je v Trenčíně. Z trosek 
vyrostl zase hrad, vypadá, jako by měl opět odolat turecké-
mu obléhání, ale původního zdiva je málo, památečního jako 
šafránu. Pěkný rozhled na město a krajinu zůstal. O trochu dál 
je další hrad, místo neblahého působení Alžběty Báthoryo-
vé – Čachtice. Bude to už čtvrtstoletí, co jsem se pohyboval 
v tomto kraji, někam třeba už nepůjdu, sem jdu znova. Cesta je 
do kopce, jak to k hradu bývá, slunce peče, a tak se větší část 
výpravy usazuje do vláčku. Když smažu hororovou minulost 
místa, je tu pěkně.

Noc jsme strávili, a i ty další budeme trávit, v pěkném 
hotýlku v Pezinku. Přežít pomůže klimatizace. Ráno nás čeká 
jeskyně Driny. Mě se nedočkala. Seděl jsem, což je neobvyk-
lé, na velmi příjemném místě u pivka. Důvod byl tento: Růst 
krápníku je 1 mm za sto let, já tam byl – jak už jsem říkal 
– před nedávnější dobou, delší bych je neviděl. Zato jsem se 
velmi těšil na Molpír. To je hora a na ní pravěké a pak slovan-
ské hradiště. Tenkrát jsem tu sice brousil, ale mé nové zprávy 
byly, že je tam toho dnes obnaženo daleko víc. A byl odtud 

nádherný výhled, mimo jiné i na zámek Smolenice, tenkrát ve-
řejnosti nepřístupný. Ale Molpír „tak nějak vypadl“ z původní 
nabídky, a to by se dít nemělo, vždyť podle nabídky jsem kou-
pil. Smolenický zámek jsme pak navštívili, byl docela dobře 
vybavený, ale je skoro novostavbou. Moc pěkný byl odpolední 
výlet k ruinám kláštera a kostela Katarínka.

Další den jedeme do Bratislavy. Zážitková byla prohlídka 
hradu a nejbližšího okolí s dobrou průvodkyní. Na ten hrad 
jsem zatím vždy hleděl jen z dálky a býval v těch dobách pořád 
nehotový. K Děvínu už mě Trabant také vyvezl, ale tady to asi 
vždycky stojí zato. Vzpomínal jsem na tehdy opravdu modrý 
Dunaj (bylo vidět až na dno) a přitékající špinavou Moravu. 
Morava byla pořád černá, ovšem i Dunaj je teď hnědý jako 
kapučíno. Na jeho horním toku právě řádí silné bouřky. Od-
poledne jedeme do Karpat, je naplánován výšlap od Zochovy 
chaty na Velkou Homoli a skály Traja jazdci. Nekonalo se. Od-
pustil bych ty skály, musí být vidět i z rozhledny na té Homoli, 
ale nechystalo se nic, tak jsem prosadil alespoň jinou, pěknou 
a méně náročnou trasu, které se řada našich zúčastnila.  

I hrad Červený Kameň jsem si rád prohlédl znovu, pak 
jsem si sedl na pankejt v parku na dohled autobusu, z něhož 
jsem si ke svačině přinesl plechovku Radegasta. Odpočíval 
jsem a těšil se na odpolední trasu. Opět připékalo. V auto-
buse jsem pak sledoval aktuální nabídku průvodce. A ouha! 
Na „moji“ trasu, na kterou jsem se těšil jako na vyvrcholení 
zájezdu, která byla v písemné nabídce, jsem měl zapomenout. 
Byla zmíněna na závěr, tak nějak na okraj, a s takovým pod-
textem, že by se na ni bál i Reinhold Messner. To už jsem se 
vzbouřil! Nechal jsem se v souladu s nabídkou zavézt do So-
lošnice. Před výstupem jsem teprve zjistil, že na tuto trasu jde 
i šoférova manželka. Proti mně skoro dítě, ale po nedávné em-
bolii plic. Na zájezd šla po podpisu regresu. Bylo určitě dobré, 
že jsme cestu absolvovali spolu. Ona na Vápenici jak srnka, 
já funěl. Po krásné hřebenovce čekala, jak bylo slíbeno, vel-
mi fotogenická zřícenina Plaveckého hradu. Všechno dopadlo 
dobře, bohatě v limitu trasy, večeře nám nevychladla.
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Tisíciletá voda
Je 9. září roku 2024. Nějaký meteorolog tvrdí, že letoš-

ní vedra budou až do konce měsíce. Prakticky současně jsem 
nepřeslechl varování z Německa, že se blíží možná „tisíciletá 
voda“. Vysoce abnormální srážky mají zasáhnout hlavně jižní 
Německo. Prý díky tomu zapomeneme na katastrofu v údo-
lí… (název jsem zapomněl), jehož snímky loni obletěly svět. 
Ohroženo bude i Rakousko a Česko. Dlouho nepršelo, dnes 
konečně zapisuji 21 mm. Do Válečného muzea v České Vsi 
jsem zapůjčil koncem jara na okopírování pro expozici 40 fo-
tek z fronty 1. světové války plus nějaké dokumenty. Odvezl 
jsem si dříve zapůjčené vojenské album a památník mého otce 
sloužícího u hraničářského praporu ve Frývaldově. Vzbudilo 
to tu velký zájem.

Přemýšlím – zítra ještě mají být přeháňky, ve středu má 
být jeden pěkný den a pak to má začít. Chci jet na pionýru… 
Mezitím už začíná strašení, že voda skutečně míří k nám, nej-
víc do Jeseníků a že hrozí, jako v roce 1997, že přijde ješ-
tě jednou a ještě vydatněji od východu. Neváhám, ve středu 
startuji. V Jeseníku doplním nádrž, 1,2 litru stačí. Zanedlouho 
zastavím u muzea, na zavolání mobilu přijíždí správce. Fotky 
mi vrátí (už jsou v počítači), měl je na obecním úřadu, přidává 
městský plán Vídně z dob monarchie a nemůže najít Benešovy 
dekrety vystřižené z novin roku 1945. Odjíždím a v Jeseníku 
hledám tátovy kasárny. Ptám se nějakého invalidy na vozíku. 
Je povídavý, chcípnu motor. Ukazuje mi cestu ke kasárnám, 
vidím je, nejsem daleko. Chci nastartovat – nic. Roztlačuji. 
Nic! Měním svíčku, fajfku, cívku – ani jiskřička. To je spíš 
na doma, do dílny (a tisíciletá voda se možná blíží). Mobilem 
přivolávám zeťáka: „SOS – přijeď s vozíkem.“ Ještě dlouho 
čekám, sedím na lavičce autobusové zastávky, několik desí-
tek metrů odtud líně teče Staříč. Pramení někde na východním 
svahu pohraniční hory Smrk, byli jsme tam nejednou. Povídám 
si s Vlastíkem, to je poněkud vlasatý člen místního motorkář-
ského klubu, chystají se na tradiční závody v neděli v Branné. 
Z nečinnosti nás vytrhne příjezd „odtahovky“. Jedeme domů 
přes Hanušovice, a protože dolů je ještě zákaz, pokračujeme 

Počasí před 30 léty

Výše uvedené poroučení se nesetkalo s úspěchem a pokud ně-
jak počasí ovlivňujeme, jsou to činy téměř veskrze nemoudré, 
nesvědčící o tom, že bychom dbali dobra generací příštích...

Rok 1994
Leden byl dost teplý, sněhu trochu až nic. 26.1. byla první 

bouřka, o dva dny později silná vichřice (v Králíkách vyvrá-
ceno 100 stromů, poškozeno 20 střech). Do 11. února „jaro“ 
ukončené prudkým ochlazením až na -20 stupňů. Sněhu dál 
málo. Březen a duben – chladno a pošmourno, srážky zatím 
příznivé. 11.4. dvě bouřky s kroupami. První květnový týden 
ranní mrazy do -7,5 stupně. 17.5. vichřice – škody v Boří-
kovicích, 26.5. průtrž mračen v Olšanech, 30.5. silná bouře 
s krupobitím zejména v Písařově. V prvních dvou dekádách 
června ještě i občasné škodící ranní mrazíky, koncem měsí-
ce však náhlé oteplení až do výjimečných tropických teplot 
v červenci (4.7. na slunci 42 a 30.7. 46 stupňů). Zmíněná 
vedra byla označena za největší v tomto století, doprovázelo 
je veliké sucho (vypálená tráva, veliké množství vos a koby-
lek). Pak začalo konečně vydatně pršet, a dokonce bylo moře 
hub. 10.9. je první mrazík, v noci na 14.9. bouře s průtrží 
mračen (zase hlavně na horním konci Písařova). Prudké 
ochlazení a první vločky 5. října, listopad nevlídný. Od 5.12. 
několikadenní náledí, 12.12. foukal teplý fén. Štědrý den měl 
5 cm sněhu a byl hodně mrazivý, aby zas po Vánocích přišlo 
jaro, nebyl sníh ani led.

Asi se budu opakovat, ale opět naprosto bláznivý rok!
                                                                                        Alex Krobot

Do kufru autobusu se zas všechno vešlo, na přírůstek roz-
měrných suvenýrů nebyl čas. Zastavili jsme v Modré, tady se 
narodil Ludovít Štúr, viděli jsme pěknou keramiku, památník 
tu má i M. R. Štefánik. A na nedalekém Bradle jsme ještě na-
vštívili jeho přímo faraonskou mohylu stavěnou podle návrhu 
Dušana Jurkoviče. Za sebe – hicovaté, ale dobré.

                                                                             Alex Krobot 

na Králíky. Opravdu, tady někde padla úvaha typu „aby to tady 
brzy nebylo jak v devadesátém sedmém.“

Ve čtvrtek má svátek Marie, leje. Leje v pátek, leje v sobo-
tu. V noci na neděli usínám opět za zurčení vody v okapovém 
svodu. Zdá se mi o potopě světa: Noe vpouští na svou „zá-
chrannou“ loď zástupce živočišných druhů – slon se slonicí,  
lišák s liškou, chlap s chlapem… Na Jesenicku se už lidem ne-
zdá, většinou jsou vzhůru, stěhují, zachraňují, nebo už jen pr-
chají. A nejen tam. Ne, opravdu to nebyl předvolební trik! Už 
pochopil i „blbec“. Za těch pár vyjmenovaných dnů tu spadlo 
až kolem 500 mm, na Rejvízu 517! Viděli jsme mnoho záběrů 
v televizi i na internetu, objevoval se i Jeseník a Česká Ves. 
Dodnes nemám odvahu se zeptat na osud českoveských mu-
zeí, mají tam příliš mnoho jiných problémů. Byla tři a všechna 
v blízkosti řeky Bělé. Když se podívám na mapu, ta řeka sbí-
rá vodu z celého údolí a svahů až k Červenohorskému sedlu, 
a právě u rozhraní Jeseníku a České Vsi se připojuje Staříč 
od Lipové. To snad ani nejde vyřešit! Třeba právě v té České 
Vsi nelze nikdy najít dost místa pro bezpečný průchod velké 
povodně. To by musela být veškerá zástavba a komunikace 
na okolních stráních. Použil jsem tu slova „blbec“, nemohu 
jinak – znovu:  Jen „blbec“ dosud nepochopil, že tato planeta 
potřebuje něco docela jiného než války! Studené či horké!

                                                                                 Alex Krobot
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Čtenářská kachna 
aneb neobyčejná povídka 
úplně obyčejného rybáře

Milí čtenáři. Stává se vám také, že zažijete určitou situ-
aci a ta spustí lavinu vzpomínek podobného ražení? Ano, 
také? Tipoval bych, že vaše odpovědi budou zajímavé, ne-
boť každý můžeme zapisovat svoje příběhy na kus nějakého 
papíru či jakékoliv online platformy. Dovolte mi jediné. Po-
dělit se s vámi o příběhy od vody. Je čistě na vás, na vašem 
pocitu a rozpoznání, jestli se jim rozhodnete věřit. Jestliže 
se říká a používá příměr novinářská kachna, mohu si dovolit 
použít i tu čtenářskou? S pardonem si i sám odpovím. Proč 
by ne. Jen si před vámi přinejhorším musím obhájit tyto řád-
ky. Mám takový pošetilý nápad, abyste si na konci čtení po-
ložili otázku: „Je to pravda?“ Přiznávám se. Až po nedávno 
zažité události s tímto opeřeným tvorem na rybách jsem si 
vzpomněl na jednu příhodu z časů minulých. Jo, holt paměť 
je mrška, a ne každou prožitou chvíli, ať je sebezajímavější, 
dokážeme udržet v paměti tak, jak bychom chtěli. No aspoň 
mně to ta jedna chvíle připomenula.

To bylo tak. S kamarády jsme vyrazili na jeden z parád-
ních rybníků ve východních Čechách. Den probíhal, tedy až 
na ta letní úmorná vedra, celkem dle očekávání. Za občas-
ného záběru kdejaké rybky jsme ve třech pěkně klábosili 
o životě. V odpoledních hodinách, ve vysokých slunečních 
teplotách si ryby zkrátka „řekly“, že už asi moc hlad nema-
jí. Najednou rybář odvedle měl od jednoho z nahozených 
prutů dosti dlouhý záběr. Pro představu – jelikož používal 
elektronický signalizátor záběru na ryby, všichni okolo hned 
věděli, že se přece něco musí dít. Dlouhý pípavý tón. Zvuk, 
který nenechával chladným kdejakého rybáře ze širokého 
okolí. Nepřestávající. Stále dlouhé pípání. A to nás zauja-
lo. Rybář byl již asi unaven z odpoledního sluníčka, a tak 
mu chvilenku trvalo, než se vysoukal z křesílka, kde jistě 
pohodlně rozjímal. Rozhlížel jsem se po hladině, pohledem 
k místu toho dotyčného, jestli třeba neuvidím pohyb něja-
kého šupináče, který udělal takový poplach. Ale nic. Žádná 
viditelná přetahovačka rybář versus ryba. Jen o notný kus 
dál jaksi divně popojížděla kachna. Neplavala. Surfovala. 
Chvíli jsem na to koukal a čekal, co se bude dít. Takže žád-
ná ryba, ale chycená kachna. A protože jsem byl na rybách 
s dvěma myslivci, ryby ne-ryby, museli jsme se jít podívat. 
Chlapík na nás volal a popisoval, že tahat kachnu bokem 
na vlasci je skoro tak úmorné jako tahat menšího sumce. 
Když tu opeřenou chuděru zvládl stáhnout ke břehu, tak se 
mu ztratila do křoví. Jasně, teď zafungoval instinkt mysliv-
ce. A jak tak akčně skočil do křoví, aby popadl tu zmatenou 
kachnu, tak vpadl i do mojí hlavy. A protože tato situace 
vyvolala dost rozruch, vybavila se mi kdejaká další setkání 
s kachnou. Najednou jsem se rozpomněl na další a další epi-
zodky, kde hrála hlavní roli. Věru, některé i velmi směšné. 
A rybář jen s úsměvem kvituje: „No chlapi, chytil jsem toho 
při rybaření už hodně, i housera, ale kachnu ještě nikdy.“ Se 
všeobecným přitakáváním kolega uvolňuje silon s háčkem 
ovinutý kolem její nožky. Všichni jsme to přežili. Včetně 
kachny.

Pokud si se mnou nezahrává moje paměť, byl čas podzi-
mu. A když vysvitne sluníčko a je „říjen – začíná kaprů pří-
jem“. To jsem častokrát slýchával v dětství. Také si rovněž 
vybavuji, že musel být víkend, protože jsem byl už práce 
činný a tyto dny jsem „ždímal“ jako citron na sto procent, 
pěkně po rybářsku. Babí léto. Ve správnosti úsudku, kdy 
a za jakých podmínek to bylo, mě utvrzuje další z pouček, 
kterou jsem slýchával od mého táty rybáře: „Když je sluníč-
ko, vlny, ale ne ty úplně obrovské, normální vlnobití, chytá-
vej z hladiny, dej řádnou patku rohlíku či chleba. Malá ryba 
se ve vlnách tolik neudrží a ty větší toho využijí.“ V dospě-
losti sami zjistíme váhu rad našich rodičů. A zrovna těchto 
se rád držím, pokud je tedy příležitost. A to byla.

S kamarádem a kolegou rybářem Tomášem F. jsme jako 
obvykle lovili v námi oblíbeném revíru. Asi do půl hodiny 
od našeho bydliště. Všechny povolené udice nastraženy, ka-
ždá v jiné vzdálenosti a jinak. Samozřejmě jsem se snažil 
využít toho pěkného slunečného dne a příhodného vlnobi-
tí. Pečivo na hladině, ve slušné vzdálenosti od břehu, na-
straženo. Za pár hodin jsme toho ale zatím moc nechytili. 
Každý nějakého čudlu a po pár cejnech. Na patku rohlíku 
stále nic. Měl jsem s sebou slušnou zásobu staršího pečiva. 
A také jsem již několikrát zažil záběr v nejposlednější chvíli 
rybáře, rozhodnutého se již balit. Čekal jsem a vydržel, s na-
dějí na ten pořádný záběr. Rybáři si rádi zpříjemňují pobyt 
u vody různými způsoby. Jeden z takových, když máš u sebe 
toho správného parťáka, je rozmlouvání. O čem? O všem. 
Ovšem. Nejvíce se probírala rybařina, ryby a kde, co a jak 
jsme v poslední době ulovili. To dá přece rozum. A jak se tak 
člověk dobře baví, může mít tendenci polevit s pozorností. 
No jasně, celou tu dobu ryby nic moc nebraly. Snažím se 
vysvětlit, obhájit se, sdělit. Nedával jsem tak úplně pozor. 
A v menších vlnách jsem vizuálně ztratil nastražený rohlík 
na hladině. Jasně, jsou různé elektro hlásiče, na kterých 
pomocí pohybu na vlasci máme rozeznat, že se něco děje. 
Hlavně jsem je tenkrát nepoužíval, a i dnes jsou v některých 
momentech spíše na rušení klidu. Najednou záběr, jak ry-
báři s oblibou hovoří  „jízda jako prase.“ Z navijáku se valí 
vlasec, povolená brzda drnčí. V momentě mě bliklo hlavou, 
že to musela už stáhnout, sežrat parádní ryba, pořádný kapr. 
Bez dalšího přemýšlení zasekávám udici ve velkém očeká-
vání. Tomáš se mnou sleduje celou tu scenérii. A jen nevě-
řícně kroutí hlavou. Nezmohu se na slovo. Vedle mě se ozve: 
„Tak Amur to taky není.“ A společně sledujeme, jak se mi 
celá nastražená udice s vodním vírem zvedá někam do výše 
oblak, až k nebesům. Dámy a pánové, byla to kachna. Ne 
ta novinářská, ale je to jistě na písemný odkaz. Byla to ta 
s peřím, křídly a drzým zobákem. Na moment jsem přestal 
sledovat nahozenou udici s kouskem rohlíku pro velké ryby. 
A místo ryby tu teď mám kachnu, a ještě k tomu v letu. „Ale 
jízda to je kvalitní,“ mimoděk říkám nahlas. Snad jako by 
to někoho dalšího zajímalo. Stojím jako opařený, s prutem 
v ruce a hledím do výše, jak se kachna s mým návazcem 
a silonem vzdaluje. Jakmile mně kachna vytáhla z navijáku 
notnou porci vlasce, odpadla jí celá navázaná sestava z le-
tícího zobáku. S parťákem hledíme, kam dopadla celá ta 
moje rybářská sestava na „veleryby“. Opeřený „zloděj“ to 
celé odnesl až skoro na druhou stranu rybníka. A to byl tedy 
řádný kus od nás. Takže v dáli jsme viděli jen takový žbluňk 
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do vody. „Honzino, to… to jsem v životě neviděl,“ vysoukal 
ze sebe Tomáš. A já mezitím začal rozmrzele stahovat odne-
senou udici. Stihnu jen pár otočení kličkou. Rána do prutu, 
až mně skoro vyletěl z rukou. Nemohu tomu věřit. Na udici, 
na více jak sto – sto dvaceti metrech délky, mám rybu. A ne 
ledajakou. „Hele, buď jsem něco podsekl, nebo tam bude 
macek,“ s určitostí povídám.

Určitě vás zajímá, jak to celé dopadlo! Rybu se mi na-
konec zdolat podařilo. Žádná podseknutá mřenka, ale bo-
jovník se zařazením nad metr délky. Amur bílý. A ten svůj 
rybí život bránil, jak se sluší a patří na takovou rybu. On je 
tím vlastně velmi známý. Ani kousek silonu nedat zadar-
mo. Taky jsem měl z toho pěkně vytahané ruce. Na více jak 
tři čtvrtě hodiny dlouhý boj měl i notnou porci kil. Pro mě 
úžasných dvanáct kilogramů. Sice to je rybí býložravec, ale 
síly „umí vyrobit“ za tři.

Později jsme si lámali hlavy, jak se vlastně dostal na há-
ček. Proto, aby si se mnou střihl jeden velký dostih? S To-
mášem jsme se vzájemně předbíhali s různými teoriemi. 
Snad nejvíce schůdná se nám oběma zdála tato – jelikož 
byla na solidním háčku, dobře stavěném, ostrém a kaleném 
provlečena patka rohlíku, tak si zkrátka kus uzmula kachna, 
a kousek prostě musel zůstat na háčku. Jinak si to nedovedu 
vysvětlit. Že by tu záhadu vysvětloval pořádný kus pečiva? 
A tak to asi i celé zachránil?  Nakonec by to byla možnost, 
která to alespoň trochu vysvětlovala. Kachna, jak to zobla, 
se trefi la mimo háček. A tak se i stalo, že se to samo v letu 
odlomilo a dopadlo kousek od tohoto rybího torpédoborce.

K neuvěření? Neuvěřitelný? Že by to bylo celé jinak? 
A není to jen „kachna“? To samé jsem si říkal i já. Až někdy 
někomu budu vyprávět, že díky kachně jsem chytil metrové-
ho amura, jestlipak si nebude ťukat na čelo a kroutit očima. 
A to už je zase na další příběh, který někdy někde někomu 
bude vyprávěn. Třeba právě i vám.

Never mind. Možná to je jen čtenářská kachna. Kdo ví? 
Přeji vám pohodový podzim a poklidné zimní období. Zbý-
vá k tomu jen něco dodat. Petrův zdar, rybáři. A myslivcům? 
Lovu zdar, přátelé!

Obyčejnej rybář Jan Kotouček

Stolní tenis

Ilustrace: Patrik Bartošek

Sezóna 2024/2025
Po letním přípravném období se v září naplno rozběhla 

stolně-tenisová sezona 2024/25.  Vůbec poprvé v historii se 
ve Štítech hraje 1. liga žen. Naše hráčky mohou porovnat 
svoji výkonnost i s reprezentantkami ČR nebo extraligový-
mi hráčkami, které některá družstva na svých soupiskách 
mají. Na štíteckých stolech se tak představí například hráč-
ky z Havlíčkova Brodu, Hodonína, Havířova nebo Dobré. 
Je zřejmé, že to holky budou mít v soutěži těžké a každý 
získaný bod nebo i set se v této konkurenci počítá. Velice 
potěšující je, že se naše hráčky každým utkáním zlepšují. 
O tom svědčí fakt, že v posledním víkendu dokázaly Marťa 
Haltmarová a Lucka Kreuzigerová potrápit a uhrát set s ex-
traligovou Annou Klempererovou, která v soutěži ještě ne-
prohrála. Také Terka Fabiánková má ve hře skvělé momen-
ty, a navíc pro ni hraje fakt, že ve svých 13 letech je jednou 
z nejmladších hráček v soutěži. Pokud se zajímáte o stolní 
tenis, přijďte naše hráčky do sokolovny podpořit. Pozvánka 
je vždy v týdnu před utkáním na vývěsce u radnice.

Zkušenosti z 1. ligy se začínají projevovat na turnajích 
mládeže, kdy Marťa i Terka hrají v těch nejlepších skupinách 
a divizích. Na krajské bodovačce v Moravském Berouně 
Marťa vybojovala v divizi A třetí místo, což se v konkurenci 
těch nejlepších hráčů a hráček kraje nikdy v minulosti žád-
nému štíteckému hráči nepodařilo. Vedle holek rostou i naši 
mladí hráči. David Tran Van Tien, Tobík Kreuziger, Jára 
Veselý a Tomáš Petržela se postupně prokousávají žebříčky 
vzhůru a jsou také velikou nadějí pro štítecký stolní tenis 
do budoucna. A nejsou jediní. Na krajské a regionální turnaje 
začala jezdit ještě mladší skupina hráčů, než jsou jmenovaní 
kluci.

Jak už to ve sportu bývá, ne všechno je vždy zalité slun-
cem a úspěchy. Družstvo A na své první body v Divizi mužů 
stále čeká. Velikým přínosem je návrat Štěpána Kobzy z TTC 
Ostrava, k němuž ale stále hledáme posilu, abychom v soutě-
ži byli více konkurenceschopní. 

Zima už pomalu rozehrává svoje kouzla a čas vánoční se 
pomalu, ale jistě blíží. V týdnu mezi Vánocemi a Silvestrem 
plánujeme uspořádat Vánoční turnaj jak pro děti, tak i pro 
dospělé. Ve dnech, kdy budete Štítecký list číst, již budou 
hotové propozice turnajů. Turnaje nebudou omezeny věkem, 
výkonností ani registrací. Pokud zjistíte, že vánočního cukro-
ví bylo až moc a chtělo by to trochu pohybu, přijďte si zahrát 
do sokolovny. 

Závěrem bych chtěl poděkovat všem, kteří se na rozvoji 
stolního tenisu a sportu ve Štítech podílejí. Hráčům, trené-
rům, sponzorům, ale i těm, kteří nám fandí a drží pěsti. Vě-
řím, že nás budete podporovat i nadále. Moc si toho vážíme.

Vám všem chci popřát příjemné a klidné prožití svátků 
vánočních a hodně osobních i pracovních úspěchů v roce 
2025.
 Petr Altman
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Fotbalový oddíl 
TJ Sokol Štíty

Ohlédnutí za podzimní částí 
sezóny 2024/2025

Podzimní část fotbalové sezóny 2024/2025 u nás odstar-
tovala 10. srpna, většinu našich týmů nyní čeká zimní pauza. 
Jako každý rok družstva ještě před začátkem sezóny odehrála 
několik přípravných zápasů a některé týmy absolvovaly s tre-
néry přípravné kempy. V letošní sezóně bylo do fotbalových 
soutěží přihlášeno 7 štíteckých týmů.

Minulou sezónu jsme Vás informovali o tom, že ve Ští-
tech vznikl nový tým „mini přípravky“. V letošní sezóně se 
již děti z této mini přípravky účastnily fotbalové soutěže jako 
tým mladší přípravky B. Pro děti to byla úplně první sezóna, 
ve které sbíraly nové zkušenosti a rozvíjely své dovednosti, 
většinou hrály s věkově staršími a zkušenějšími soupeři. Hlav-
ní soutěž (1.B třída), ve které hraje tým našich mužů, byla 
ovlivněna povodněmi, spousta týmů přišla o svá zázemí, a tak 
se nemohla účastnit fotbalových utkání. Muže tak čeká ještě 
spousta dohrávek. Někteří hráči z týmu mužů a členové oddílu 
kopané se přidali k dobrovolníkům a pomáhali odklízet škody 
po povodních, za což jim patří veliké DÍKY.

Muži se prozatím nachází v tabulce na 10. místě s 11 body, 
mají ale odehraných pouze 7 zápasů, 6 zápasů mají ještě před 

sebou. Nejlepšími střelci jsou zatím Jakub Holubec a Jaroslav 
Lakomý. Tým dorostu se umístil na 6. místě. Nejlepšími střel-
ci jsou Tomáš Purkert (5 gólů) a Tomáš Polách (5 gólů). Velice 
úspěšný byl tým starších žáků, který je v tabulce na 2. místě. 
Starší žáci mají ve svém týmu dokonce i nejlepšího střelce 
celé soutěže – Tomáše Polácha, který se v podzimní části (za 
starší žáky) trefi l hned sedmnáctkrát. Druhým nejlepším střel-
cem byl potom Daniel Jurenka se 6 góly. Na druhém místě 
se ve své soutěži umístili také mladší žáci. Zde mezi nejlepší 
střelce patří Michal Rebl, který je rovněž 3. nejlepším střel-
cem celé soutěže, a Zdeněk Vincour. U přípravek se tabulky 
a přesná pořadí týmů neuvádějí, přípravky se ale na jarní část 
dělí do různých skupin. Starší přípravka a mladší přípravka 
A postoupily do tzv. zlaté skupiny. Mladší přípravka B bude 
sbírat další zkušenosti v bronzové skupině. 

Všechny týmy trénují dvakrát týdně. V letních měsících 
probíhají tréninky na fotbalovém hřišti. V zimě se potom tré-
nuje v tělocvičně ZŠ a MŠ Štíty. Muži trénují pod vedením 
Jiřího Janků ml., dorostenci pod vedením Pavla Sudičky. Star-
ší žáky trénuje Pavel Hrdina, mladší žáky Martin Pecháček a 
Milan Pospíšil. Trenérem starší přípravky je Michal Doubrava. 
Mladší přípravku A trénuje Michal Kubíček, mladší přípravku 
B Pavel Kohoutek a Pavel Knápek.

Na závěr bychom rádi poděkovali všem trenérům, vedení 
a členům oddílu kopané, městu Štíty, sponzorům, rodičům a 
fanouškům. Děkujeme Vám za Vaši podporu a těšíme se, že se 
s Vámi budeme na hřišti opět potkávat po zimní pauze.

TJ Sokol Štíty – oddíl kopané

Dle pravidel FAČR se nezveřejnují tabulky dlouhodobých soutěží kategorie přípravek.



Štítecký list strana 15



Štítecký list strana 16



Štítecký list strana 17



Štítecký list strana 18



Štítecký list strana 19

Strašidelná stezka na Březné
Jen ti nejstatečnější a nebojácní se odvážili po setmě-

ní v sobotu 8. listopadu přiblížit k Březné. Tu totiž i letoš-
ní rok opět obklíčily nadpřirozené bytosti a strašidla. Každý, 
kdo měl pro strach uděláno, si vyzvednul registrační kartičku 
a vyrazil na obchůzku strašidelnou stezkou. Jak loni šéf celé 
strašidelné party Radim Havlíček slíbil, stezka byla letos opět 
o kousek delší a o více stanovišť zábavnější. Celkem odváž-
ní návštěvníci posbírali razítka na 18 stanovištích, mezi nimi 
nechybělo pekelné doupě, rozpadlý dům s mrtvou rodinou, 
záhrobní kasino, krvelačné upírky a vlkodlak z Březné, kat se 
svou obětí, mrtvý sedlák, bílá paní, vodník, bludičky, hejkal 
či spousta duchů a dalších bytostí ze záhrobí. Pro každého, 
kdo to ustál a posbíral na všech stanovištích strašidelná razít-
ka, čekala v cíli sladká odměna, již tradiční párek v rohlíku 
a diplom za statečnost. Dospěláci, kterým běhal mráz po zá-
dech, se zahřáli Skácelovic vyhlášeným punčem nebo kapkou 
něčeho ostřejšího. Nikomu tak nevadilo ani letošní pořádně 
mrazivé počasí. Letošní ročník byl opět co se účasti týče re-
kordní. Za celou BŘEZENSKOU STRAŠIDELNOU PARTU 
děkujeme za hojnou účast a všechna krásná a pochvalná slova. 
Těšíme se zase za rok!                                                        AW
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